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Na půdě Senátu se diskutovalo o vysokých školách
Odborný seminář, který se zabýval problematikou financování vysokých škol, vědou a výzkumem na
univerzitách, spoluprací univerzit s komerčním sektorem nebo transferem výsledků výzkumu a vývoje do
praxe, navštívili hosté z vysokých škol a vědeckých pracovišť. Na semináři vystoupili zástupci vysokých škol,
komerčního sektoru a Úřadu Vlády ČR.

Seminář Otevřená univerzita pořádal senátor Ing. Jiří Stříteský ve spolupráci se společností Collegium a projektem
Česká hlava na půdě Senátu ČR v Rytířském sále minulé pondělí. Vystoupení devíti odborníků bylo rozděleno do dvou
bloků s následnou diskuzí.

V prvním bloku vystoupil náměstek místopředsedy vlády pro ekonomiku Radek Špicar, M. Phil. s příspěvkem na téma
„Politika vlády v podpoře vysokých škol a komerčního sektoru ve výzkumu a vývoji“. Po něm hovořil doc. PhDr. Stanislav
Štech, CSc., prorektor Univerzity Karlovy pro rozvoj s tématem „Současná tradiční univerzita a spolupráce s praxí. Hlavní
Překážky rozvoje přenosu poznatků do komerční i neziskové praxe“. Třetím v pořadí s příspěvkem „V čem se Česká
republika může při přenosu poznatků a technologií z akademické do komerční sféry poučit ze zkušeností zemí EU?“
vystoupil RNDr. Ivan Dvořák, CSc., ředitel ILA s.r.o. a předseda Societas Rudolphina. První blok zakončil prof. MUDr.
Štěpán Svačina, DrSc., MBA, bývalý děkan UK – 1. LF, přednosta 3. interní kliniky VFN s příspěvkem „Financování
vysokých škol na příkladu 1. lékařské fakulty UK, rozpočtové, nerozpočtové a evropské zdroje.

Druhý blok uvedl generální ředitel Siemens Ing. Pavel Kafka a hovořil na téma „Spolupráce komerčního sektoru a
vysokých škol při vědeckých a výzkumných aktivitách“. Po něm pokračoval prof. Ing. Michal Mejstřík, CSc., ředitel
Institutu ekonomických studií UK – FSV s příspěvkem „Veřejné hodnocení vysokoškolských pracovišť; dopady na jejich
odměňování a zájem o studium. Jako třetí přišli na řadu dva zástupci Institutu pro evropskou politiku EUROPEUM
JUDr. PhDr. Ivo Šlosarčík, Ph.D. LL.M., ředitel pro výzkum EUROPEUM a Mgr. Věra Řiháčková, výzkumný pracovník
EUROPEUM, šéfredaktorka časopisu Integrace. V krátkosti představili EUROPEUM jako model spolupráce mezi
univerzitou a think-tankem. Druhý blok uzavřela Ing. Petra Peterková, Ph.D., vedoucí Útvaru transferu technologií z VUT
s tématem „Praxe centra pro transfer technologií. Pomoc komerčnímu uplatnění poznatků vznikajících na VUT v Brně“.


